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BRMG-I.0012.36.2025.KSRiT 
 

PROTOKÓŁ Nr 09-03/2025 
 

Z dziewiątego posiedzenia Komisji Sportu, Rekreacji i Turystyki Rady Miasta 
Gdańska w IX Kadencji Rady, które odbyło się w dniu 26 marca 2025 roku, a 
rozpoczęło o godz. 16:00 w sali Seàna Lestera nr 003 w Nowym Ratuszu przy 
ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 
członków Komisji) i 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Na stan siedmiu członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło siedmiu, czyli 
było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Posiedzeniu przewodniczył radny Łukasz Bejm – Przewodniczący Komisji 
Sportu, Rekreacji i Turystyki Rady Miasta Gdańska, który otworzył                
9 posiedzenie Komisji, stwierdził quorum, powitał zebranych, poinformował 
również, że porządek obrad został w terminie regulaminowym wysłany do radnych 
mailowo. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu na 2025 rok – druk nr 250. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 
nr 251. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uzgodnienia 
realizacji inwestycji celu publicznego w obrębie strefy ochrony pomników przyrody 
– druk nr 260. 
Przedstawia: Pani Dagmara Nagórka-Kmiecik – Zastępca Dyrektora Wydziału Ekologii i Energetyki 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wprowadzenia na 
terenie Miasta Gdańska ograniczeń w godzinach nocnej sprzedaży napojów 
alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży – druk nr 237. 
Przedstawiają: Pani Anna Maciuszonek – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej, Pan 
Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

5. Informacja o bieżących wydarzeniach sportowych na terenie Miasta Gdańska  
Przedstawia: Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

 

6. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
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Przewodniczący wobec braku uwag do zaproponowanego porządku obrad poddał jego 
przyjęcie pod głosowanie.  
 

Głosowanie:  
6 za - jednogłośnie 

PUNKT  - 1 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu na 2025 rok – druk nr 250. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z XIV Sesji Rady Miasta Gdańska            
z 27 marca 2025 r., sprawa BRMG.0006.43.2025). 
 

Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, w 
imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 
Powiedziała: panie przewodniczący, szanowni państwo, dla przypomnienia, bo na pewno 
państwo już to słyszeli, to jest ostatnia komisja przed sesją, plan wydatków tegorocznych 
zwiększamy o 209 mln zł. To zwiększenie pokrywamy zwiększeniem planu dochodów w 
wysokości 69 mln zł oraz wprowadzeniem po stronie przychodów 140 mln zł. Te 
przychody pochodzą z zeszłego roku. Jeśli chodzi o główny powód zmian jest to 
odtworzenie po stronie dochodowej, po stronie wydatkowej środków na realizację 
inwestycji i jeśli chodzi o pozostałe zmiany to po stronie dochodowej to wprowadzamy 
dodatkowe dochody realizowane przez Gdański Ośrodek Sportu w wysokości 314 504 zł. 
Są to środki z opłat uczestników za udział w rejsie jachtu Generał Zaruski. Te dochody 
przeznaczamy na zwiększenie planu wydatków w Biurze Prezydenta ds. Sportu. Oprócz 
tego plan Biura Prezydenta ds. Sportu zwiększamy o 800 000 zł na podwyższenie składki 
na 2025 r. dla Gdańskiej Organizacji Turystycznej oraz o 150 000 zł na zwiększenie składki 
dla Pomorskiej Regionalnej Organizacji Turystycznej. Poza tym w ramach budżetu Biura 
Prezydenta ds. Sportu przenosimy środki w wysokości 237 500 zł po rozstrzygnięciu 
konkursu dla organizacji pozarządowych na realizację zadań z zakresu kultury fizycznej. 
Wszystkie organizacje są wymienione w uzasadnieniu na str. 5 i już nie będę tego czytała. 
Dużym zakresem zmian są też przeniesienia środków do jednostek na zabezpieczenie 
regulacji wynagrodzeń pracowników i m. in. dla Gdańskiego Ośrodka Sportu przenosimy 
środki z Wydziału Budżetu Miasta i Podatków w wysokości 2 700 000 zł. Wszystkie 
pozostałe zmiany zostały opisane w uzasadnieniu. Dziękuję bardzo i proszę o pozytywne 
zaopiniowanie.     
 

Przewodniczący Łukasz Bejm podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 
następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i 
pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 250. 
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USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu, Rekreacji i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Agnieszkę Trojanowską – Dyrektor Wydziału Budżetu 
Miasta i Podatków, a następnie przystąpiła do głosowania, w wyniku którego 6 głosami za, 
przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 250. (Opinia nr 09-03/25-06/2025) 

PUNKT  - 2 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 
nr 251. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z XIV Sesji Rady Miasta Gdańska            
z 27 marca 2025 r., sprawa BRMG.0006.44.2025). 
 

Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, w 
imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 
Powiedziała: jeśli chodzi o WPF w załączniku nr 1 odzwierciedlamy zmiany podstawowych 
wielkości budżetowych w zakresie dochodów, wydatków dostosowując do zmiany 
budżetu tegorocznego jeszcze. Natomiast jeśli chodzi o wykaz przedsięwzięć tych zmian w 
związku z odtworzeniami zadań inwestycyjnych jest bardzo dużo, w związku z tym dla 
ułatwienia przedstawiliśmy je w formie tabelarycznej w podziale na kilka grup. Pierwsza 
grupa to są odtworzenia właściwie niewykonanie w pełni wydatków, które były 
zaplanowane w 2024 r., ale udało się je zakończyć. Druga grupa zmian to są zmiany 
limitów wydatków majątkowych, ale ze zwiększeniem potrzeb, albo z przesunięciami 
wydatków majątkowych w związku z aktualizacją harmonogramu. Trzecia grupa zmian to 
są zmiany w przedsięwzięciach w wydatkach bieżących i pozostałe zmiany w 
przedsięwzięciach, wprowadzamy również 5 nowych przedsięwzięć, przy czym 3 to są 
przedsięwzięcia, które będą realizowane przez Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie, a dwa 
pozostałe nie są związane z działaniem komisji, ale z racji tego, że są nowe to takie 
najważniejsze informacje, jedno z przedsięwzięć to jest InnoCUW wyzwania rozwojowe i 
cywilizacyjne w zakresie organizacji pracy. Przedsięwzięcie ma być realizowane przez 2 
lata do roku 2026. Całkowita wartość przedsięwzięcia to jest przeszło 4 328 787 zł. 
Głównym celem przedsięwzięcia jest dostosowanie organizacji pracy w GCUW do potrzeb 
pracodawcy i pracowników. Drugie przedsięwzięcie pod nazwą CLIMAGEN ma być 
realizowane przez 4 lata. Całkowita wartość przedsięwzięcia przeszło 2 641 000 zł. To 
przedsięwzięcie ma polegać na rewitalizacji obszarów Młodego Miasta oraz części Starego 
Miasta przez zazielenienie wybranych fragmentów tego terenu przez regenerację 
istniejących publicznych przestrzeni, wdrażanie innowacyjnych rozwiązań opartych na 
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przyrodzie takich jak powierzchnie przepuszczalne, rabaty retencyjne czy nasadzenia 
sprzyjające zapylaczom. Dziękuję bardzo.       
 

Przewodniczący Łukasz Bejm podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 
następnie otworzył dyskusję. 
 

Radny Łukasz Świacki – Wiceprzewodniczący Komisji 
Jeszcze do poprzedniego druku pytanie, pani dyrektor powiedziała, że zwiększa się budżet 
Gdańskiego Ośrodka Sportu w drodze przesunięcia z Wydziału Budżetu Miasta i 
Podatków. Czy należy to rozumieć, że już wiemy, że po prostu będzie w tym roku większy 
wpływ?   
 

Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Nie. Po prostu te środki mieliśmy zabezpieczone w planie naszego budżetu, ale nie 
widzieliśmy jakby jakie będą możliwości, co nam plan tegoroczny pozwoli, stąd po prostu 
nie zrobiliśmy tego od samego początku, tylko teraz regulujemy, przesuwamy do 
poszczególnych jednostek.  
 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku     
nr 251. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu, Rekreacji i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Agnieszkę Trojanowską – Dyrektor Wydziału Budżetu 
Miasta i Podatków, a następnie przystąpiła do głosowania, w wyniku którego 6 głosami za, 
przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 251. (Opinia nr 09-03/26-07/2025) 

PUNKT  - 3 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uzgodnienia 
realizacji inwestycji celu publicznego w obrębie strefy ochrony pomników przyrody 
– druk nr 260. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z XIV Sesji Rady Miasta Gdańska            
z 27 marca 2025 r., sprawa BRMG.0006.53.2025). 
 

Pani Anna Trzuskolas -  Dyrektor Wydziału Ekologii i Energetyki w imieniu 
wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 
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Powiedziała: szanowni państwo jesteśmy na ul. Pomorskiej 68, na końcu tej Pomorskiej 
budowane jest osiedle mieszkaniowe i wzdłuż mają być realizowane dwie inwestycje. 
Pierwsza inwestycja polegająca na remoncie ciągu pieszo – jezdnego już istniejącego, 
także to nie będzie nowa budowa tylko remont. Druga inwestycja polegająca na budowie 
oświetlenia dla wyżej wymienionego ciągu pieszo-jezdnego. Obie te inwestycje 
realizowane są w obrębie stref ochrony drzew m. in. dwóch pomników przyrody, które 
rosną w tamtym miejscu. Pierwszym pomnikiem przyrody jest kasztanowiec zwyczajny w 
wieku ok 140 lat, a drugim pomnikiem przyrody jest topola biała wiek ok 110 lat. Zgodnie 
z zapisami uchwał, które powoływały te drzewa jako pomniki przyrody mamy w ich 
obrębie zakaz wykonywania prac ziemnych, które trwale zniekształcają rzeźbę terenu. 
Aktem prawnym, który zezwala, daje delegację radom gminy do ustanawiania pomników 
przyrody jest ustawa o ochronie przyrody. Ta sama ustawa mówi, że zakazy dotyczące 
pomników przyrody nie dotyczą realizacji inwestycji celu publicznego w przypadku braku 
rozwiązań alternatywnych, ale należy tą inwestycję uzgodnić z organem ustanawiającym 
daną formę ochrony, w tym przypadku z radą gminy. Projektant dostarczy, czy inwestor 
dostarczy dwa projekty budowlane. Jeden projekt dotyczący tego remontu ciągu pieszo-
jezdnego, a drugi projekt dotyczący budowy oświetlenia ciągu pieszo-jezdnego. Po 
przeanalizowaniu dokumentów Wydział Ekologii i Energetyki wezwał inwestora o 
dostarczenie jeszcze ekspertyz dendrologicznych. Obie ekspertyzy dendrologiczne 
otrzymaliśmy. Okazało się, że zapisy, które były wskazane przez dendrologa w ekspertyzie 
dendrologicznej w przypadku jednego z projektów nie były przełożone 1 do 1, także 
projekt nie uwzględnił wszystkich zapisów dendrologa. Wezwaliśmy inwestora o 
poprawienie projektu budowlanego, projekt ten został poprawiony i na ten moment nie 
mamy żadnych zastrzeżeń do projektów budowlanych. Uważamy, że wszystkie zapisy 
wskazane przez dendrologa zostały przełożone do projektów i określone zostały czynniki 
minimalizujące realizację tych inwestycji. W związku z powyższym przygotowaliśmy 
projekt uchwały o uzgodnienie realizacji tych celów publicznych w obrębie stref ochrony 
pomników przyrody. Dodam jeszcze, bo dopytywaliśmy dendrologa też na komisji 
wczoraj, i dendrolog i inwestor byli na Komisji Ekologii i Klimatu obecni, także szczegółowo 
opowiadali jak będą wykonywane prace. Przede wszystkim najważniejsze jest tutaj 
określenie przebiegu korzeni tych drzew pomnikowych. W tym celu zostanie zastosowana 
taka metoda, że nadmuchem powietrza będą odgarniane warstwy ziemi, warstwa 
bitumiczna zostanie delikatnie ściągnięta, następnie tym urządzeniem będzie 
wydmuchiwany piasek, cement, żwir. W momencie, kiedy ukażą się korzenie będą ręcznie 
przy pomocy małych łopatek ta ziemia będzie wybierana, żeby nie uszkodzić korzeni. Już 
wcześniej na etapie jeszcze uzgadniania mieliśmy wątpliwości, wydawało nam się, że 
korzenie tych drzew pomnikowych mogą wszystkie być po jednej stronie drzewa, bo tak 
wskazywałoby ukształtowanie terenu, tam jest taka skarpa i  jeszcze jest podmokły teren i 
obawialiśmy się, że mogą tam iść po wodę, także zrobiono już wstępne odkrywki tą 
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metodą powietrzną. Okazało się, że nie, korzenie są dobrze rozłożone, nie idą wszystkie 
na jedną stronę, także można bezpiecznie wykonywać te prace. Oczywiście same drzewa 
też zostaną odeskowane przez dendrologa. W obręb koron drzew nie będą mogły 
wjeżdżać żadne pojazdy ciężkie, nawet takie mini koparki. Ziemia, która będzie wybierana 
z wykopów nie może być składowana pod koronami drzew. Musi być od razu sukcesywnie 
wywożona gdzieś dalej. Oczywiście inwestor i dendrolog, który będzie miał nadzór stały 
nad tymi pracami deklarują, że nie tylko będą dbali o te drzewa pomnikowe, ale o 
wszystkie inne drzewa, które w obrębie tych inwestycji rosną. Dziękuję.         
 
Przewodniczący Łukasz Bejm podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 
następnie otworzył dyskusję i zapytał jakie są kary przewidziane za ewentualne 
zniszczenia?  
 
Pani Anna Trzuskolas -  Dyrektor Wydziału Ekologii i Energetyki 
Jeżeli dojdzie do zniszczenia pomnika przyrody to tutaj nie nakładana jest kara 
administracyjna, tak jak w przypadku uszkodzenia każdego innego rodzaju drzewa, które 
pomnikiem nie jest, tylko przygotowujemy w tym momencie zawiadomienie do 
prokuratury o możliwości popełnienia przestępstwa i karę będzie nakładał ktoś inny, nie 
urząd. To nie jest kara administracyjna.  
 
Radny Łukasz Bejm – Przewodniczący Komisji 
To już nie pierwsze takie uzgodnienie w tej kadencji. Czy pani ma jakąś wiedzę jak to 
wyglądało w tych poprzednich przypadkach np. na Czyżewskiego wiem, że też były prace 
przy remoncie chodnika i tam też był pomnik przyrody i jak to wyszło?  
 
Pani Anna Trzuskolas -  Dyrektor Wydziału Ekologii i Energetyki 
Na Czyżewskiego właśnie rada przyjmowała w styczniu zdaje się, albo w listopadzie.  
 
Radny Łukasz Bejm – Przewodniczący Komisji 
Czyli to jeszcze nie ruszyło?  
 
Pani Anna Trzuskolas -  Dyrektor Wydziału Ekologii i Energetyki 
Nie śledzę na bieżąco czy ta inwestycja już się rozpoczęła czy nie.  
 
Radny Łukasz Bejm – Przewodniczący Komisji 
Myślałem, że pani dyrektor ma wiedzę jak to wygląda.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek Komisji 
140-letni kasztanowiec, a to drugie drzewo?  
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Pani Anna Trzuskolas -  Dyrektor Wydziału Ekologii i Energetyki 
Topola biała 110 lat.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek Komisji 
Topole mają system korzeniowy bardzo blisko powierzchni, nawet korzenie wystają 
ponad, to może one zniszczyły tą ścieżkę?  
 
Pani Anna Trzuskolas -  Dyrektor Wydziału Ekologii i Energetyki 
Ja nie przeczę, że to właśnie drzewa, które rosną tam przy tym ciągu pieszo-jezdnym 
doprowadziły do tego, że ta powierzchnia bitumiczna jest nie tak idealna jak nam ludziom 
by się chciało.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek Komisji 
W przypadku topoli tak się dzieje.  
 
Pani Anna Trzuskolas -  Dyrektor Wydziału Ekologii i Energetyki 
Nie tylko w przypadku topoli. Jak jesteśmy chociażby w Trójmiejskim Parku 
Krajobrazowym to widzimy, że korzenie buków też są na powierzchni. Drzewa też tak 
rosną. Korzenie rosną tam, gdzie mają miejsce, żeby urosnąć, więc jak znajdą jakąś 
szczelinę to się w nią wkręcają i tak idą.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek Komisji 
Dziękuję.  
 
Pani Anna Trzuskolas -  Dyrektor Wydziału Ekologii i Energetyki 
Jak pan przewodniczący zapytał o te kary, a ja powiedziałam o zawiadomieniu do 
prokuratury to właśnie teraz mamy taką sytuację przy Opackiej, o ile dobrze pamiętam,  
składamy zawiadomienie do prokuratury. W tamtym tygodniu mieszkaniec nas 
poinformował, że są wykonywane prace ziemne w obrębie drzew, m. in. pomnika 
przyrody, i że widzi, bo jest wykopany spory otwór taki duży jak na trumnę, i bardzo 
dobrze widać korzenie, które zostały uszkodzone. Oczywiście inwestor nie wystąpił do 
urzędu o uzgodnienie prac w obrębie pomnika przyrody.   
 
Radny Karol Ważny – członek Komisji 
Co to jest za inwestycja na Opackiej?  
 
Pani Anna Trzuskolas -  Dyrektor Wydziału Ekologii i Energetyki 
Zaraz powiem dokładnie.  
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Radny Piotr Dzik – członek Komisji 
Czy inwestor był świadomy, że to pomnik przyrody?  
 

Pani Anna Trzuskolas -  Dyrektor Wydziału Ekologii i Energetyki 
Trudno nie być świadomym, bo jest na nim tabliczka. Zaraz znajdę dokładnie, gdzie to jest.  
 

Radny Andrzej Kowalczys – członek Komisji 
Odnoszę wrażenie, że tutaj inwestor i wykonawca próbują zadbać o to, żeby drzewa nie 
zostały uszkodzone i należyta ostrożnością do tego podchodzą, także ja zagłosuję za 
przyjęciem.  
 

Radny Łukasz Bejm – Przewodniczący Komisji 
Jak prokurator nad tym czuwa to … 
 

Radny Andrzej Kowalczys – członek Komisji 
Mówię o Pomorskiej 68.  
 

Radny Łukasz Bejm – Przewodniczący Komisji 
Rozumiem, tylko jak wisi widmo prokuratora to wiadomo, że się dba o to.  
 

Radny Karol Ważny – członek Komisji 
Chciałbym zapytać jeszcze o tego inwestora na Pomorskiej. To jest w ramach szesnastki 
przez Biuro robione? Czy to DRMG?  
 

Pani Anna Trzuskolas -  Dyrektor Wydziału Ekologii i Energetyki 
To Doraco.  
 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku     
nr 260. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu, Rekreacji i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Annę Trzuskolas – Dyrektor Wydziału Ekologii i 
Energetyki, a następnie przystąpiła do głosowania, w wyniku którego jednogłośnie - 7 
głosami za,  przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 260. 
(Opinia nr 09-03/27-08/2025) 
 
Pani Anna Trzuskolas -  Dyrektor Wydziału Ekologii i Energetyki 
Zaraz wyszukam i przekażę tą informację.  
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PUNKT  - 4 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wprowadzenia na 
terenie Miasta Gdańska ograniczeń w godzinach nocnej sprzedaży napojów 
alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży – druk nr 237. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z XIV Sesji Rady Miasta Gdańska            
z 27 marca 2025 r., sprawa BRMG.0006.30.2025). 
 
Pani Anna Maciuszonek – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej, w 
imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 
Powiedziała: szanowny panie przewodniczący, szanowna komisjo, druk 237 dotyczy 
wprowadzenia na terenie całego miasta Gdańska ograniczenia w nocnej sprzedaży 
napojów alkoholowych, które będzie polegało na zakazie sprzedaży alkoholu w sklepach 
w Gdańsku w godzinach 22-6 rano z wyłączeniem strefy rozszerzonej na terenie portu 
lotniczego Gdańsk, która jest dostępna tylko i wyłącznie dla osób podróżujących, które 
przeszły kontrolę bezpieczeństwa. Przewiduje się, że proponowana regulacja wejdzie w 
życie z dniem 1 września tego roku. Propozycja tego terminu uwzględnia fakt, że przepisy 
projektowane dotyczą sfery prowadzenia działalności gospodarczej tak więc ten termin 
zapewni odpowiednie vacatio legis dla przedsiębiorców. Projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez dowódcę Garnizonu Gdańsk, Gminną Komisję 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gdańsku, jak również jest zgodny z 
postanowieniami Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańska na lata 2024-
2026, w którym wskazuje się, że na wyraźną potrzebę podejmowania przez gminę 
dalszych działań na rzecz ograniczania dostępności do alkoholu możliwość podjęcia takiej 
uchwały daje gminie ustawa o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałania alkoholizmowi. 
Zamierzeniem ustawodawcy było tutaj ochrona bezpieczeństwa mieszkańców, zdrowia 
ludzkiego, przywrócenie też zaburzonej równowagi spożywania napojów alkoholowych w 
miejscach do tego nie przeznaczonych. Ograniczanie dostępności fizycznej do alkoholu i 
koncesjonowanie jego sprzedaży to skuteczne narzędzia, które służą rozwiazywaniu 
problemów alkoholowych w gminach i poświadcza to doświadczenie naszego miasta z 
tytułu wprowadzenia na terenie dzielnicy Śródmieście ograniczenia polegającego na 
zakazie sprzedaży napojów alkoholowych w sklepach w godzinach 23-6 rano. Ta regulacja 
przyczyniła się do zmniejszenia uciążliwości związanej ze spożywaniem alkoholu w 
godzinach nocnych w miejscach do tego nie  przeznaczonych, czyli w przestrzeni 
publicznej i potwierdzają to statystyki pozyskane ze Straży Miejskiej i z Policji. Przyjęcie 
takiego zakresu ograniczenia na całe miasto w godzinach 22-6 czyli w pełnym zakresie 
daje ustawa. Stanowi naturalną konsekwencję działania i realizuje obowiązek gminy 
kształtowania odpowiedniej polityki społecznej w tym zakresie i jest to również odpowiedź 
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na wzrastającą liczbę zgłoszeń mieszkańców naszego miasta na zaburzanie ładu i 
porządku publicznego przed sklepami, które prowadzą sprzedaż napojów alkoholowych  
w godzinach nocnych. Pragnę dodać, że pozytywne rekomendacje i doświadczenia płyną 
również z innych gmin w Polsce, które wprowadziły tego typu rozwiązania u siebie tak jak 
chociażby Olsztyn, który wprowadził rozwiązanie w pełnym możliwym wymiarze 
godzinowym 22-6 rano na terenie całego miasta, Zakopane 23-6 rano, Kraków również 
wprowadził takie ograniczenie na terenie całego miasta od północy do 5:30, aktualnie 
Wrocław przygotowuje się również do podjęcia uchwały ograniczającej sprzedaż alkoholu 
na terenie całego miasta w godzinach 22-6 rano. Wdrożenie takich zapisów rekomendują 
nie tylko mieszkańcy, władze, ale również sami przedsiębiorcy, którzy argumentują to 
mniejszą liczbą kradzieży w sklepach, wzrostem bezpieczeństwa, także służby, które 
mówią o mniejszej ilości przewożonych osób do izby wytrzeźwień, do szpitali z tytułu 
urazów w związku ze spożyciem alkoholu, w związku z czym zwracamy się o pozytywną 
opinię tego projektu uchwały.            
 
Przewodniczący Łukasz Bejm podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 
następnie otworzył dyskusję. 
 
Radny Łukasz Świacki – Wiceprzewodniczący Komisji 
W pakiecie uchwał alkoholowych mamy 3 uchwały, o ograniczenie sprzedaży w porze 
nocnej, usytuowaniu miejsc w odległości od szkół… Dlaczego opiniujemy tylko jedną na 
Komisji Sportu? 
 
Pani Anna Maciuszonek – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tylko jedna uchwała została do państwa skierowana do opiniowania, być może dlatego, że 
ta dotyczy turystów, którzy nie będą mogli nabyć alkoholu po godzinie 22 na terenie 
Śródmieścia, natomiast chodzi o przywrócenie właściwej struktury spożywania napojów 
alkoholowych i skierowanie do lokali gastronomicznych, które są po prostu miejscami, w 
których spożywamy napoje alkoholowe. Niemniej jeżeli są jakieś pytania to chętnie 
odpowiemy w zakresie wszystkich uchwał.    
 
Radny Łukasz Świacki – Wiceprzewodniczący Komisji 
Odnośnie tej uchwały mówiącej o odległości od szkół pojawiają się jednak cały czas 
wątpliwości interpretacyjne jak liczyć odległość do obiektu, bo jeżeli mamy na przykład do 
czynienia ze szkołą ponadpodstawową, liceum na przykład VIII LO przy ul. Kartuskiej to 
ma ono bardzo duże podwórze i tutaj od wejścia do bramy … 
 
Pani Anna Maciuszonek – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Liczymy od wejścia głównego do budynku.  
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Radny Andrzej Kowalczys – członek Komisji 
Od wejścia ogólnodostępnego, bo mogą być różne wejścia.  
 

Radny Łukasz Świacki – Wiceprzewodniczący Komisji 
Może zabrakło w uchwale tego słowa wejścia do budynku.  
 

Pani Anna Maciuszonek – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Ogólnodostępne wejście do obiektu chronionego.  
 

Radny Andrzej Kowalczys – członek Komisji 
Nie rozumiem tego smutku. Wczoraj na Komisji Spraw Społecznych była euforia i moim 
młodszym koleżankom i kolegom pragnę przypomnieć, że takie próby prohibicyjne w 
Polsce były, się nie udały.  
 

Radny Łukasz Bejm – Przewodniczący Komisji 
Tu jest daleko do prohibicji, są ograniczenia.  
 

Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Od ogrodzenia już nie ma tutaj mowy o dojściu do ogrodzenia, było to w poprzednich 
wersjach uchwały, do wejścia do obiektu, bo rzeczywiście były zastrzeżenia do tego, że 
było w pierwotnej wersji do ogrodzenia obiektu ogrodzonego. Teraz nie ma. Zostało to po 
konsultacjach usunięte.  
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 
I tak 24 będą zamknięte, a kto będzie chciał pójść to kupi 20 metrów dalej.  
 

Radny Andrzej Kowalczys – członek Komisji 
Pani dyrektor czy jest już ta lista tych obiektów, które … 
 

Pani Anna Maciuszonek – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tak, mamy taką listę. Nanieśliśmy na Geo Gdańsk wszystkie punkty sprzedaży, wspólnie z 
geodezją obliczyliśmy, które punkty stracą zezwolenia na przestrzeni 6 lat od dnia wejścia 
w życie tej uchwały odległościowej i to będą 24 punkty.  
 

Radny Karol Ważny – członek Komisji 
Czy jest możliwość, żeby nam udostępnić jeszcze przed sesją jutrzejszą?  
 

Pani Anna Maciuszonek – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Oczywiście. To są pomiary w oparciu o Geo Gdańsk. Dokładne pomiary za każdym razem 
będzie dokonywała Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 
Gdańsku.  
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Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Przygotowaniu kolejnego zezwolenia w przeciągu tych 6-ciu lat jak będą one wygasać, 
więc nie jest tak, że to się stanie z Nienacka tylko będzie procesem. Poza tym coś się może 
w międzyczasie zmienić, różne. Szkoły przez 6 lat potrafią zniknąć, że tak powiem.  
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 
I żłobki zostały wykreślone wcześniej, aby nie było korupcjogenne, że ktoś raptem otwiera 
przedszkole, żłobek i powie ja buduję sklep, to ja zrobię przedszkole, żłobek, żeby go 
zamknąć. Przerabialiśmy to na Komisji Polityki Gospodarczej. Jest to klarowne. Poszło też 
w ustępstwa dla przedsiębiorców, żeby jak najmniejszą liczbę, przepraszam, że bez 
zgłoszenia mówię, że jak najmniejszą liczbę tych przedsiębiorców dotyka to i te vacatio 
legis jest wydłużone, ażeby nie było tak, że z dnia na dzień tylko z wyprzedzeniem 
wiadomo, że to tak będzie i żeby się przedsiębiorcy przygotowali i pracownicy, bo też na 
pewno to będzie zmniejszenie etatów i będzie zmniejszenie, na pewno jakieś decyzje będą 
przedsiębiorcy podejmowali.  
 

Radny Łukasz Bejm – Przewodniczący Komisji 
Niemniej pani dyrektor prosiłbym o ta listę punktów.  
 

Pani Anna Maciuszonek – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Ta lista była znacznie szersza w chwili, kiedy faktycznie były ogrodzenia, które były w 
pierwotnej uchwale o usytuowaniu z 2018 roku. Tam wychodziło ponad 200 punktów.  
 

Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Zrezygnowaliśmy z tego ograniczenia, liczenia do ogrodzenia co daje de facto kolejne ileś 
metrów, więc to było w wielu wypadkach.  
 

Radny Łukasz Świacki – Wiceprzewodniczący Komisji 
Ta wątpliwość do wejścia do obiektu to ona się pojawia na takiej bazie, że jest 
niejednoznaczne jeżeli chodzi o definicję wejścia do obiektu. Rada Dzielnicy Siedlce na 
przykład zobowiązała mnie do takiego jednoznacznego wyjaśnienia co to znaczy wejście 
do obiektu. Mogę się tutaj powołać tylko na wyjaśnienie pani dyrektor, natomiast wydaje 
mi się, że w treści uchwały bardziej zasadne by było, gdyby się znalazło wejście do 
budynku.  
 

Pani Anna Maciuszonek – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Jest to obiekt, nie teren szkoły.  
 

Radny Karol Ważny – członek Komisji 
Słowem komentarza mam nadzieję, ze ustawodawca też dorośnie do tego, żeby jeszcze 
bardziej zaostrzyć te przepisy, żebyśmy mogli pójść jeszcze dalej, bo zwłaszcza te godziny 
poranne prosiłoby się, żeby wydłużyć przynajmniej do godziny 8 rano.  
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Pani Anna Maciuszonek – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
To rzeczywiście przedsiębiorcy zgłaszają. 
 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku     
nr 237. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu, Rekreacji i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Annę Maciuszonek – p.o. Zastępcy Dyrektora 
Wydziału Polityki Gospodarczej, a następnie przystąpiła do głosowania, w wyniku którego 
jednogłośnie - 7 głosami za,  przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty 
w druku nr 237. (Opinia nr 09-03/28-09/2025) 

 

Radny Łukasz Bejm – Przewodniczący Komisji 
Czy wiemy co to jest za pomnik przyrody?  
 

Pani Anna Trzuskolas -  Dyrektor Wydziału Ekologii i Energetyki 
Wiemy gdzie rośnie. To w obrębie ulic Tysiąclecia i Pomorskiej. Przekręciłam nazwę.  
 

Radny Łukasz Bejm – Przewodniczący Komisji 
Nie ma pani numeru tego pomnika?  
 

Pani Anna Trzuskolas -  Dyrektor Wydziału Ekologii i Energetyki 
To jest pomnik przyrody nr 34-2013, to jest drzewo z gatunku lipa kryńska, który był 
ustanowiony w 2023 r.  
 

Radny Karol Ważny – członek Komisji 
Co to jest za inwestycja, która tam się toczy?  
 

Pani Anna Trzuskolas -  Dyrektor Wydziału Ekologii i Energetyki 
To na zlecenie Energa Operator firma kładła przewody.  
 

Radny Łukasz Bejm – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję bardzo.  
 

Radny Karol Ważny – członek Komisji 
Tam nie ma kary administracyjnej, tylko jest prokurator.  
 

Pani Anna Maciuszonek – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Panie przewodniczący mamy listę przy sobie.  
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Pan Damian Awieruszko – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Pamiętajmy, że jest poglądowa, będzie weryfikowana przez pomiar Komisji alkoholowej 
przy kolejnych zezwoleniach.  

PUNKT  - 5 
 

Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska.  

 
Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Panie przewodniczący, szanowni radni, chciałbym przedstawić imprezy sportowe na 
terenie Gdańska, które odbędą się w najbliższym czasie. W najbliższą sobotę 29 marca 
Lechia Gdańsk zagra z Jagiellonią Białystok. W sobotę również 2 edycja #RunGdn na 
zbiorniku Jasień. Pierwsza edycja odbyła się na Wyspie Sobieszewskiej z bardzo dużą 
frekwencją. Nie chcę mówić, że mamy trend wzrostowy, bo to dopiero pierwsza impreza, 
którą organizowaliśmy jako Gdański Ośrodek Sportu, ale jest więcej osób niż było w 
zeszłym roku i zainteresowanie tą druga edycją też już jest większe niż w zeszłym roku, 
więc to jest fajne. 4 kwietnia mecz piłki nożnej Ligi Narodów naszej reprezentacji Polski 
kobiet z Bośnią i Hercegowiną. 5 kwietnia zaczynamy sezon żużlowy od VII Memoriału 
Henryka Żyto. 6 kwietnia taka bardzo duża impreza, bardzo ważna dla naszego miasta 
Energa Maraton Gdańsk, powrót po dwóch czy trzech latach nieobecności tego 
królewskiego dystansu. 12 kwietnia AP Orlen zagra z KPP Stomilanki Olsztyn. 12 kwietnia 
również 3 edycja #RunGdn w Oliwie. 13 kwietnia na stadionie żużlowym Wybrzeże 
podejmie Trans MF Devils Landshut. To jest ta liga krajowa, bo przypomnę, że spadliśmy z 
I ligi żużlowej. 14 kwietnia Lechia zagra ze Stalą Mielec na Polsat Plus Arenie. 15 kwietnia 
kolejna impreza żużlowa Eliminacje Indywidualnych Mistrzostw Polski w żużlu. 20 kwietnia 
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również żużel podejmie Speedway Kraków. 24 kwietnia Lechia Gdańsk zagra z Piastem 
Gliwice i 26 kwietnia AP Orlen zagra z CVKS Resovia. Będzie mecz na Traugutta. To z takich 
najważniejszych imprez, które odbędą się w najbliższym czasie. Rozpoczynamy sezon 
żużlowy. Jesteśmy świeżo po remoncie nawierzchni toru, zmiany kąta co wiązało się 
oczywiście z podwyższeniem band, nowy wjazd jest zrobiony, więc fajna inwestycja dobrze 
zrobiona i myślę, że nie będzie takich problemów jak były i skarg z klubu. Pamiętacie 
państwo radni jakie były w zeszłym roku, jak robiliśmy odwodnienie liniowe żużlowcy 
narzekali na jakość toru. Teraz wszystko, zresztą wtedy też wszystko robiliśmy przy ich 
współudziale, przy ich konsultacjach. Wybrzeże zatrudniło nowego tormistrza, więc na 
chwilę obecną z tego co wiemy, z wiadomości, które mamy z klubu tor jest w dobrym 
stanie i dobrej jakości. Oczywiście tor wymaga czy cały stadion wymaga dalszych prac 
modernizacyjnych jeżeli chcemy startować w wyższych ligach. W tym roku planujemy 
zrobić projekt oświetlenia stadionu. Tego wymaga od nas komisja ligi, a w ma w przyszłym 
roku szukać środków, żeby tą inwestycję zrealizować, bo to oświetlenie to koszt kilku 
milionów złotych. Nie jest tanie.    
 

Radny Łukasz Bejm – Przewodniczący Komisji 
Czy jakąś aktualizację sytuacji w Lechii pan dyrektor mógłby nam przedstawić?  
 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Na chwilę obecną nie prowadzimy żadnych rozmów. Umowa trwa. W tym roku do Lechii 
według umowy mają wpłynąć trzy transze po 1 250 000 zł oczywiście po wcześniejszym 
rozliczeniu się ze stadionem i Gdańskim Ośrodkiem Sportu. Nie podejmujemy póki co 
żadnych rozmów. Poczekamy na rozwój sytuacji, bo inaczej będziemy rozmawiać jeżeli 
Lechia utrzyma się w ekstraklasie, a inaczej będziemy rozmawiać jak utrzyma się, właśnie, 
nie wiadomo w jakiej lidze. Na razie opieramy się o doniesienia prasowe. Oni do 15 
kwietnia musza uregulować kolejne zobowiązania wynikające z kontroli PZPN-u. Czekamy 
na rozwój sytuacji. Czekamy czy otrzymają licencję. Musimy rozważać różne scenariusze, 
bo w najgorszym wypadku ten ewentualny spadek do tej I ligi to nie byłby jeszcze jakieś 
najbardziej tragiczne rozwiązanie, bo jak państwo wiecie oni mogą w ogóle nie dostać 
licencji.  
 

Radny Łukasz Bejm – Przewodniczący Komisji 
Takie samo pytanie aktualizacja odnośnie Hali Olivii, czy coś może drgnęło?  
 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Niestety nic nie drgnęło. Pan prezes Kostecki stoi na swoim stanowisku tak jak stał. Nie 
podjął z nami żadnych rozmów. Mamy kolejne zapytania od Rzecznika Praw Dziecka. 
Dosłownie z miesiąc temu odpisaliśmy temuż samemu Rzecznikowi i teraz mamy 
dokładnie te same pytania. Inna osoba podpisała się pod tamtym pismem. Sprawa, którą 
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przedstawia Rzecznik dotyczy ograniczenia dostępności dla młodzieży. Oczywiście nie ma 
problemu jeżeli chodzi o te godziny szkolne, bo tam wszyscy uczniowie szkoły mają 
dostęp. Chodzi o te godziny dodatkowe popołudniowe, więc tam jest problem. Po prostu 
nie ma z nimi żadnej rozmowy. Niestety umowa, która jest powszechnie znana nie daje 
nam żadnych narzędzi możliwości rozwiązania tej umowy ze względu na to jak postępuje 
klub.    
 
Radny Karol Ważny – członek Komisji 
Już jakieś działania zostały podjęte, finanse.  
 
Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
W Stoczniowcu oprócz hokeja mamy też inne sekcje. Mamy short track, którzy dobrze 
wypadli na Mistrzostwach Świata zdobywając medale w konkurencjach olimpijskich i z 
tymi zawodnikami chcemy podpisać indywidulane umowy promocyjne tak, jak to 
robiliśmy w latach poprzednich. W latach poprzednich nie odbywało się to poprzez klub, 
tylko indywidualnie, więc zaraz będziemy gotowi, żeby umowy roczne podpisać.  
 
Radny Łukasz Bejm – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję bardzo. Czy są jakieś pytania?  
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek Komisji 
Korty Podleśna.   
 
Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Korty Podleśna z tego co pamiętam będziemy przedłużać, dotychczasowy dzierżawca 
złożył wniosek na przedłużenie.    
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek Komisji 
Na ile lat?  
 
Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Musiałbym to sprawdzić.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek Komisji 
Ten dzierżawca też kiedyś deklarował, że okolicznym szkołom będzie udostępniał obiekty.  
 
Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Te korty na Podleśnej to są korty otwarte tylko i wyłącznie. Sprawdzaliśmy czy byłaby tam 
ewentualnie możliwość postawienia hali, ale to jest niestety za blisko ściany lasu. Z tego 
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co pamiętam nie ma takiej możliwości, żeby korty zadaszyć. Miejsce jest przepiękne, więc 
byłby fajny całoroczny obiekt, ale niestety przepisy nie pozwalają.   
 

Radny Karol Ważny – członek Komisji 
Jeszcze zapytam o korty na Abrahama. Czy tam jakiś kolejny ruch GOS wykonał?   
 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Tak, jeżeli chodzi o korty na Abrahama tam zrobiliśmy taki ruch, że nie może być tam 
kortów do padla, więc szukamy innego rozwiązania, szukamy partnera, który prowadziłby 
tam działalność szkoleniową i oczywiście komercyjną. Bardzo zależy nam, żeby był to klub 
czy ktoś, kto poprowadzi szkolenie dzieci i młodzieży. To jest dla nas priorytetowe. Nie 
zależy nam na inwestorze takim, który przebije wszystkich stawką, tylko chodzi nam o to, 
żeby ten tenis rozwijać, bo tak naprawdę nie mamy swojego takiego miejsca, gdzie można 
trenować. Mamy klub, który bardzo dobrze prezentuje się w tych grupach młodzieżowych 
i z tym klubem rozmawiamy. To chyba by było najlepsze rozwiązanie.  
 

Radny Łukasz Bejm – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję bardzo.  

PUNKT  - 6 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Radny Łukasz Świacki – Wiceprzewodniczący Komisji 
Jeszcze jedna myśl jeśli chodzi o stadion w Letnicy. W przypadku, kiedy Lechia spadnie, a 
raczej na pewno spadnie do I ligi, dwa lata temu było dokładnie tak samo, 9 meczów do 
końca i spadek. Może należałoby myśleć o tym, żeby doprowadzić do sytuacji, żeby 
Gedania mogła grać na stadionie jeżeli szła by do góry. Dzisiaj jest w III lidze.  
 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Na pozycjach spadkowych.    
 

Radny Łukasz Świacki – Wiceprzewodniczący Komisji 
Jeśli chodzi o szkolenie dzieci i młodzieży Gedania wygląda dużo lepiej od Lechii.  
 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
I tak i nie. Co to znaczy wygląda lepiej?  
 

Radny Łukasz Świacki – Wiceprzewodniczący Komisji 
Na przykład to wygląda tak, że jak był turniej dzieci z roczników 2013-2016 w Cetniewie, 
gdzie wystawiały swoje drużyny miasta od Wejherowa po Elbląg, przez całe Trójmiasto 
Lechia przywiozła 9 zawodników, a Gedania 21 na przykład.  
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Radny Piort Dzik – członek Komisji 
Ale odwrotnie można powiedzieć o 9-latach.  
 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
To nie ma związku z graniem na stadionie.  
 

Radny Łukasz Świacki – Wiceprzewodniczący Komisji 
To taka wolna myśl i na przyszłość jak kształtować … 
 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Nie chcę bronić Lechii, ale Gedania nie ma żadnej drużyny celującej w lidze juniorów, a 
Lechia ma i to jest jakby wyznacznik.  
 

Radny Karol Rabenda – członek Komisji 
To nie jest wyznacznik, że ktoś ma lepszych zawodników i może mieć jakąś jedną drużynę, 
na którą się ściąga pieniądze, bo też prestiż klubu jest inny, a jest mrówcza praca iluś 
trenerów, działaczy, którzy biorą wszystkich, a wiemy, że bez tego to się tych lepszych też 
nie będzie miało.  
 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Oczywiście zgadzam się. Jest kilka takich klubów. Oprócz Gedanii jest jeszcze Jaguar. 
Miałem okazję wręczać w ostatnią sobotę nagrody na takim turnieju właśnie takim małym 
dzieciaczkom i nie Lechia wygrała, nie Gedania czy Jaguar, tylko zespół Lechii Gdańsk, więc 
to różne turnieje w różnych miejscach, poza tym rozgrywane w różnych kategoriach 
wiekowych. Dla innych dyscyplin sportowych to, że piłkę nożną trenuje tyle ludzi, jest tak 
popularna, to wcale nie jest dobra wiadomość, bo tych dzieciaków na tym „rynku 
sportowym” jest określona ilość i piłka nożna wysysa ich najwięcej, ale nie co dyskutować, 
bo jest to najbardziej popularna dyscyplina. Powstają nowe kluby. Tych zawodów, gdzie te 
dzieciaki chcą startować jest też coraz więcej, tych turniejów.  
 

Radny Andrzej Kowalczys – członek Komisji 
Chodzę na mecze Gedanii. Tam przychodzi 200 osób, nawet na mecz z Zawiszą Bydgoszcz 
przyszło z 300. 
 

Radny Łukasz Świacki – Wiceprzewodniczący Komisji 
Nie mówię o poziomie sportowym, mówię o szkoleniu.  
 

Radny Andrzej Kowalczys – członek Komisji 
Spokojnie, jak się Gedania będzie rozwijała, dokopie się do I ligi to będzie widziała, żeby 
przyjść, aby grać na stadionie. Zagrała tam mecz jeden z Olimpią Grudziądz półtorej roku 
temu. Fajnie to wyglądało. To scementowało to środowisko gedanistów.  
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Radny Łukasz Świacki – Wiceprzewodniczący Komisji 
To środowisko się mocno rozwija i integruje.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek Komisji 
Wiemy, ja tam chodzę, uczestniczę. Wiemy ile jest tych grup dziecięcych. Mają świetne 
przedszkole, Szkołę Mistrzostwa Sportowego, społeczność budują kapitalnie. Lechia 
jeszcze nie spadła.   
 

Na tym posiedzenie zakończono – godz. 17:00 
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